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Protokół Nr III/14 

z sesji Rady Gminy Łomazy 

z dnia 12 grudnia 2014  roku 

 

Sesja Rady Gminy Łomazy odbyła się w dniu 12 grudnia 2014 w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy  w Łomazach i trwała od godz. 1300 do 1500. 

W obradach sesji uczestniczyło 14 Radnych oraz Wójt Gminy Jerzy Czyżewski, 

Sekretarz Gminy Marianna Łojewska, Skarbnik Gminy Jadwiga Doluk, Krystyna Rudnicka- 

Posuniak Radca Prawny, pracownicy samorządowi, Sołtysi oraz zaproszeni goście 

i mieszkańcy Gminy. 

 

Podczas sesji podjęto następujące uchwały: 

 

Nr uchwały W jakiej sprawie 

III/7/14 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do 

obliczenia podatku rolnego na 2015 rok  

III/8/14 w sprawie obniżenia średniej sprzedaży drewna przyjmowanej do 

obliczenia podatku leśnego na 2015 rok  

III/9/14 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego 

III/10/14 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

III/11/14 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2014 rok 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
5. Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do 
obliczania podatku rolnego na 2015 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu drewna przyjmowanej do 
obliczania podatku leśnego na 2015 rok. 

8. Stawki podatku od nieruchomości na 2015 rok. 
9. Stawki podatku od środków transportowych na 2015 rok.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2014 rok. 
13. Zapytania i interpelacje. 
14. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
15. Zamknięcie obrad. 
 

 

Ad.1.  

Pani Małgorzata Derlukiewicz Przewodnicząca otworzyła III sesję Rady Gminy. 

Powitała Radnych, Wójta Gminy Jerzego Czyżewskiego, Panią Sekretarz Mariannę 

Łojewską, Panią Jadwigę Doluk Skarbnik Gminy, Panią Krystynę Rudnicką – Radcę Prawną, 

Sołtysów,  zaproszonych gości i mieszkańców Gminy obecnych na sesji.  

Ad.2. 

Na podstawie listy obecności  Przewodnicząca Rady stwierdziła prawomocność obrad 

– obecnych na sali jest 14 Radnych.  

Radny nieobecny – Mariusz Sadownik. 

Ad.3.  

 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Derlukiewicz odczytała proponowany porządek 

obrad dzisiejszej sesji. 

Nie wniesiono uwag do porządku sesji. 

Rada jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęła porządek obrad – jak wyżej. 

 

Ad.4. 

Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie protokołu z ostatniej sesji z dnia 8 grudnia 

2014 roku. 
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Przypomniała uchwałę podjętą przez Rade Gminy Nr II/6/14 w sprawie 

wynagrodzenia Wójta Gminy. Przypomniała, że protokół z sesji jest dostępny w sekretariacie 

Urzędu Gminy oraz w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Radny Kami Szostakiewicz wniósł uwagę, aby zamieścić zakończenie wypowiedzi 

radnego powiatowego  Marka Uscińskiego o treści „ ..że 30 listopada skończył się w 

Łomazach komunizm”. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Derlukiewicz zaproponowała przegłosowanie 

wniosku Radnego Kamila Szostakiewicza. Rada jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęła 

zgłoszony wniosek. 

Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie protokołu z ostatniej sesji z 

uwzględnieniem wniosku Kamila Szostakiewicza. 

Rada jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęła protokół z ostatniej sesji. 

Ad.5. 

Pan Jerzy Czyżewski Wójt Gminy omówił realizowane działania w okresie od złożenia 

ślubowania do dzisiejszej sesji. W dniu 9 grudnia br. spotkał się z pracownikami Urzędu 

Gminy, w ciągu tych kilku dni urzędowania podejmował decyzje w bieżących sprawach 

Urzędu. Zapowiedział również przeprowadzenie indywidualnych rozmów z pracownikami 

w celu poznania zakresu obowiązków, prowadzonych zadań, spraw priorytetowych 

i określenia współpracy. 

Wójt odbył spotkanie z Kierownikiem NZOZ Jerzym Kalinowskim w sprawie 

modernizacji budynku Ośrodka Zdrowia w Łomazach oraz z Wykonawcą i Inspektorem 

nadzoru budowlanego. Warunki pogodowe pogorszyły się i nie sprzyjają dalszej realizacji 

prac  w roku bieżącym. Termin zakończenia zadania przypada na końca maja 2015 roku 

i powinien być  dotrzymany. 

W dniu dzisiejszym na posiedzeniu Komisji Radni  przekazali Wójtowi informacje o złej 

jakości wody w Kopytniku, Huszczy i Stasiówce. W tej sprawie rozmawiał telefonicznie 

z dyrektorem ZUW Andrzejem Lipskim. Poprosił o sporządzenie listy mieszkańców, u których  

należy sprawdzić wodę; pojawią się tam pracownicy ZUW w celu rozwiązania problemu. 

W związku z nadchodzącą zimą Pan Wójt podjął działania w zakresie zorganizowania 

odśnieżania dróg gminnych. W tym celu zbierane są oferty podmiotów świadczących tego 
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rodzaju usługi. Trwają rozmowy i negocjacje w sprawie podpisania umów na sezon zimowy 

2014/2015, w przyszłym roku zostanie ogłoszony konkurs. 

9 grudnia br. odbył się przetarg na sprzedaż nieruchomości gminnej położonej w 

Kozłach o pow. 0,1199ha, wadium wpłaciły  cztery osoby zainteresowane. Działka wyceniona 

na kwotę 3.682,50zł została sprzedana  za 22tys. zł. 

Ad.6. i 7. 

Pan Wójt Jerzy Czyżewski omówił projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta przyjmowanej do obliczania podatku rolnego na 2015 rok. 

Pan Wójt poinformował, że średnia cena skupu żyta ogłoszona w komunikacie 

Prezesa GUS z ostatnich 11 kwartałów  poprzedzających rok podatkowy wynosi 61,37 zł za 

1 dt., w roku ubiegłym cena skupu żyta ustalona komunikatem Prezesa GUS wynosiła 69,28 

zł za 1 dt. 

Rada Gminy jest uprawniona do obniżenia  w/w ceny skupu żyta na obszarze Gminy, 

dlatego należy podjąć taką uchwałę. W projekcie uchwały proponuje się cenę skupu żyta 

obniżyć do kwoty 50 zł za 1 dt., czyli pozostawić stawki podatku rolnego na poziomie roku 

2014.  

Uzasadniając swoje stanowisko Pan Wójt zwrócił uwagę, aby rozważyć obie stawki 

podatkowe  - podatku rolnego i podatku leśnego kompleksowo. 

Pan Wójt omówił następnie projekt uchwały dotyczący obniżenia średniej ceny 

sprzedaży drewna przyjmowanej do naliczania podatku leśnego. W komunikacie Prezesa 

GUS cena ta na rok 2015 wynosi 188,85 zł za 1m3, w roku ubiegłym była to cena 171,05 zł za 

1m3, natomiast Rada Gminy obniżyła tę kwotę do 150 zł. 

W projekcie uchwały na rok 2015 proponuje się obniżenie średniej ceny sprzedaży 

drewna do kwoty 150 zł za 1m3 tj. na poziomie roku 2014. 

Pani Przewodnicząca Małgorzata Derlukiewicz poprosiła Przewodniczącą Komisji 

Budżetowej o opinię w sprawie przedkładanych projektów uchwał. 
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Pani Mirosława Jaśkiewicz Przewodnicząca Komisji Budżetowej poinformowała, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu dzisiejszym po analizie przedłożonych  projektów uchwał 

wydała pozytywną opinię w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do kwoty 50 zł za 1 

dt do naliczania podatku rolnego na rok 2015 oraz pozytywną opinię w sprawie obniżenia 

średniej ceny sprzedaży drewna do 150 zł za 1m3 do naliczania podatku leśnego na 2015 rok. 

Przewodnicząca Rady zaproponowała dyskusję.  

Nie wniesiono uwag do projektów uchwał. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wiński odczytał projekt uchwały w sprawie 

średniej ceny skupu żyta. 

Rada jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr III/7/14  w sprawie obniżenia 

średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2015 rok. Uchwała 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt kolejnej uchwały w sprawie podatku leśnego na 

2015 rok. 

Rada jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr III/8/14 w sprawie obniżenia 

średniej sprzedaży drewna przyjmowanej do obliczenia podatku leśnego na 2015 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.8.  

Pan Jerzy Czyżewski Wójt Gminy omówił stawki podatku od nieruchomości na 2015 

rok. 

W obowiązującej uchwale  na rok 2014 stawki podatku są następujące: 

Określa się następujące roczne stawki w podatku od nieruchomości: 

1) od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków –0,70zł od 1 m2 

powierzchni, 

b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych 

– 4,56 zł od 1 ha powierzchni, 
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c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,20 zł od 1 m2 

powierzchni, 

2) od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych – 0,10 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 

– 15,50 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym – 10,75 zł od 1 m2 powierzchni 

użytkowej, 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 

działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 

4,68 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 5,00 zł od 1 m2 

powierzchni użytkowej,  

3) od budowli: 

a) służących do zbiorowego zaopatrzenia w wodę - 1 % ich wartości, 

b) pozostałych – 2% ich wartości. 

 

Pan Wójt poinformował, że maksymalne stawki podatku od nieruchomości na rok 

2015 ogłoszono w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 7 sierpnia 2014 roku (M.P. 2014, 

poz. 849). Górne stawki kwotowe wzrosły nieznacznie  o  0,01 zł - 0,02 zł w przypadku 

większości stawek podatkowych i  0,10 zł w przypadku podatku od budynków  związanych  z 

prowadzeniem działalności gospodarczej. 

Z uwagi na to,  że w 2015 roku zmieni się ustawa o podatkach i opłatach lokalnych  

i wystąpi potrzeba zmiany uchwał podatkowych, dlatego na rok 2015 Wójt proponuje 

pozostawienie stawek podatku od nieruchomości bez zmian. Jeżeli Rada Gminy wyrazi zgodę 

na pozostawienie stawek z roku 2014  nie ma potrzeby podejmowania uchwały, zgodnie z 

art.20a ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. 

Przewodnicząca Rady zaproponowała dyskusję nad propozycją Wójta Gminy. 
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Pani Mirosława Jaśkiewicz Przewodnicząca Komisji Budżetowej poinformowała, że 

Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała pozostawienie stawek podatku od 

nieruchomości  obowiązujących w roku 2014. 

Nie wniesiono uwag do  wniosku Wójta Gminy. 

Przewodnicząca zaproponowała przegłosowanie stanowiska Rady Gminy w sprawie 

podatków od nieruchomości. 

Rada jednogłośnie 14 głosami „za” zajęła stanowisko w sprawie pozostawienia bez 

zmian stawek podatku od nieruchomości  na podstawie  uchwały Rady Gminy Nr XXII/146/13 

z dnia 19 listopada 2013 obowiązującej w roku 2014 na kolejny 2015 rok. 

Ad.9. 

Pan Jerzy Czyżewski Wójt Gminy omówił stawki podatku od środków transportowych 

na rok 2015. Poinformował, że stawki podatku  od środków transportowych określone są w 

obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 10 października 2014 (M.P. z 2014 r., poz. 895). 

Po przeanalizowaniu stawek z obwieszczenia Ministra Finansów  oraz stawek w 

obowiązującej uchwale z 2011 roku, Pan Wójt proponuje pozostawienie stawek podatku bez 

zmian na kolejny rok. Po zmianie ustawy o podatkach i opłatach lokalnych  będziemy  

pracować nad zmianą uchwały. 

Pani Mirosława Jaśkiewicz Przewodnicząca Komisji Budżetowej poinformowała, że 

Komisja Budżetowa na dzisiejszym posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała wniosek Wójta 

Gminy o pozostawieniu obowiązującej uchwały w sprawie stawek podatku od środków 

transportowych bez zmian. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Derlukiewicz zaproponowała przegłosowanie  

wniosku Wójta Gminy w sprawie pozostawienia bez zmian obowiązujących stawek podatku 

od środków transportowych zgodnie z art.20a ustawy o podatkach i opłatach lokalnych.  

Rada jednogłośnie 14 głosami „za” zajęła stanowisko o pozostawieniu be zmian 

stawek podatku od środków transportowych określonych w uchwale Rady Gminy Łomazy Nr 

VIII/47/11 z dnia 29 listopada 2011 roku na kolejny 2015 rok.  
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Ad.10. 

Pani Jadwiga Doluk Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

kredytu bankowego. Występuje potrzeba zaciągnięcia kredytu na okres kilku miesięcy w 

kwocie 1.135.000 zł na sfinansowanie deficytu budżetowego z przeznaczeniem na zadania 

inwestycyjne. Wynika to stąd, że środki przyznane z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

na które zawarto umowy z Urzędem Marszałkowskim z przeznaczeniem  na budowę sieci 

wodociągowych w Studziance i w Koszołach oraz na świetlicę w Koszołach fizycznie  

otrzymamy w lutym 2015 roku– za świetlicę w Koszołach i w maju 2015 roku za wodociągi. 

Kredyt ten zostanie spłacony niezwłocznie po otrzymaniu  przez Gminę środków unijnych, co 

nastąpi w maju 2015 roku. Kredyt jest  w nazwie długoterminowy z uwagi na to, że zaciągany 

jest na przełomie roku, natomiast de facto będzie spłacony w ciągu kilku miesięcy. 

Inwestycje zostały zakończone, zapłaciliśmy wykonawcom 2.997.554,49zł, do zapłacenia 

pozostała jedna faktura 366.292,89 zł, a łącznie na inwestycje w 2014 roku przeznacza się 

kwotę 3.363.847,38 zł. 

Pan Wójt Jerzy Czyżewski zabierając głos w sprawie projektu uchwały stwierdził, że 

zapoznał się dokładnie z tematem inwestycji wodociągowania miejscowości Studzianka 

i Koszoły oraz modernizacji świetlicy w Koszołach i dofinansowania tych inwestycji ze  

środków PROW. Na realizację tych zadań zostały podpisane umowy z Urzędem 

Marszałkowskim na kwoty: 640 tys. zł na dofinansowanie wodociągu w Studziance, 

380 tys. zł na dofinansowanie wodociągu w Koszołach oraz 115 tys. zł na modernizację 

świetlicy w Koszołach. Realizacja budowy wodociągów wydłużyła się z uwagi na to, że w 

trakcie wykonania inwestycji wystąpiły problemy z wydaniem zgód przez właścicieli 

nieruchomości na przejście sieci oraz z racji dodatkowych przyłączy, co skutkowało 

koniecznością wykonania zmian projektu, aneksowania umów z wykonawcami i wzrostem 

kosztów. Inwestycje zostały wykonane, trwa kompletowanie dokumentacji odbiorowej. Aby 

zamknąć rok budżetowy należy zaciągnąć kredyt w kwocie przyznanej Gminie ze środków 

europejskich tj. 1.135.000 zł. Koszty kredytu nie będą wysokie, zostanie wybrana 

najkorzystniejsza oferta.  
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Radny Kamil Szostakiewicz zwrócił uwagę, że zadłużenie Gminy na koniec roku 

wzrośnie do ok. 5,5 mln. zł, czy Gmina nie straci zdolności kredytowej na realizację inwestycji 

z udziałem środków unijnych na przyszłe lata. 

Pani Skarbnik Jadwiga Doluk wyjaśniła, że kredyt zaciągany na pokrycie przyznanych 

środków europejskich nie obciąża wskaźników zadłużenia Gminy. Zadłużenie Gminy łącznie 

z zaciąganym dzisiaj kredytem wzrośnie do 5.420.676,17 zł, ale do końca roku będą jeszcze 

spłaty kredytów. 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję nad projektem uchwały. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Wiński odczytał projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr III/9/14 w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowego kredytu bankowego. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad.11. i 12. 

Pani Jadwiga Doluk omówiła projekty uchwał: w sprawie zmian  budżetu gminy na 

2014 rok oraz w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej:  

Zmiany wieloletniej prognozy finansowej wynikają ze zmian wprowadzonych  zarządzeniem 

Wójta Gminy z dnia 25 listopada 2014r. które zmniejszyło  budżet Gminy o 16.540 zł. 

Zmniejszenie  wynikało z decyzji Wojewody Lubelskiego i dotyczyło środków dla pomocy 

społecznej. Zmniejszono kwoty dotacji na wypłatę świadczeń rodzinnych oraz na 

specjalistyczne usługi opiekuńcze. 

Decyzją Wojewody Lubelskiego zwiększono dotację na opłacenie składki zdrowotnej za 

osobę pobierającą świadczenie z opieki społecznej. 

Kolejne zmiany wynikają z proponowanych zmian w budżecie gminy na 2014 rok,  a 

mianowicie: 

zmniejsza się  budżet po stronie dochodów o kwotę 1.087.377,81 zł. 

 Zwiększeń dokonuje się na podstawie decyzji Wojewody Lubelskiego  na  wypłatę podatku 

akcyzowego producentom rolnym w kwocie 2.222,19 zł. oraz pisma z Ministerstwa Finansów 
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zwiększającego subwencję oświatową o 45.400 zł. Zwiększa się  również dochody własne z 

tytułu dzierżawy i najmu składników majątkowych. 

Z powodu nieotrzymania środków z PROW  zmniejsza się dotację z tego tytułu o 1.140.000zł. 

W/w środki wpłyną do budżetu gminy w 2015roku  zgodnie z aneksami do umów. 

Po stronie wydatków zwiększa się  budżet o 47.622,19zł z przeznaczeniem  na remonty dróg 

gminnych, dofinansowano wydatki w oświacie oraz zwiększono płace w dziale Gospodarka 

komunalna na wypłatę odprawy emerytalnej. Zmienia się załącznik Nr 4 : 

Dotację na GOK  w kwocie 321 tys. zł zwiększa się o 14.819 zł z przeznaczeniem na stroje dla 

Zespołu „Zielona Kalina” z Dubowa oraz dotację na Gminną Bibliotekę Publiczną w kwocie 

50.000zł zwiększa o 3.500 zł z przeznaczeniem na zatrudnienie stażystki po odbyciu stażu 

zgodnie z umową z Powiatowym Urzędem Pracy. 

W celu zbilansowania budżetu zwiększa się  limit kredytów o środki z PROW tj. 1.135.000 zł,  

po otrzymaniu w/w funduszy kredyt zostanie w całości spłacony. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Derlukiewicz zaproponowała dyskusję. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Wiński zapytał o dotację w kwocie 33.756zł dla Gminy 

Miejskiej Biała Podlaska. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że jest to opłata za korzystanie 6 dzieci z terenu naszej Gminy 

w przedszkolach na terenie Miasta Biała Podlaska. Zgodnie z ustawą o systemie oświaty 

mamy obowiązek zwrócenia kosztów wynikających z uczęszczania dziecka do przedszkola  w 

innej miejscowości zgodnie z decyzją rodziców za obowiązkowy wymiar wychowania 

przedszkolnego 5 godzin.  

Radny Ireneusz Korszeń zaproponował, aby umieścić na stronie internetowej 

wysokość kosztów, jakie ponosi Gmina za uczęszczanie dzieci w przedszkolach w Białej 

Podlaskiej, przy uwzględnieniu  sytuacji , że nasze  Przedszkole w Łomazach ma bardzo dobre 

warunki i jest przyjazne wychowankom. 

Sołtys Marian Serhej zapytał, czy jest subwencja na te dzieci. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że subwencji nie ma, ponieważ dzieci te uczęszczają do 

przedszkoli niepublicznych, koszt utrzymania jednego dziecka wynosi przeciętnie 540 zł 

miesięcznie. 
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Innych uwag nie zgłoszono. 

Pan Andrzej Wiński odczytał projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy 

finansowej. 

Rada jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr III/10/14 w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej. Uchwała stanowi  załącznik do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2014 rok. 

Rada jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr III/11/14 w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2014 rok. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.13. i 14. 

Radny Andrzej Wiński zapytał, jak wyglądało przejęcie władzy przez nowego Pana 

Wójta, czy było  przejecie dokumentów od poprzednika. 

Pan Wójt wyjaśnił, że spotkał się z pracownikami, będzie prowadził rozmowy 

indywidualne dotyczące zakresu obowiązków i dalszej współpracy. Wójt na bieżąco 

zapoznaje się z dokumentami, bieżącymi i najpilniejszymi sprawami. Poprosił o trochę czasu 

na to, aby mógł zapoznać się ze stanem majątku gminy, mieniem komunalnym, 

miejscowościami, obiektami. . Po zapoznaniu się ze stanem Gminy będzie przedstawiał ten 

temat. 

Sołtys Bolesław Piotrowski pozytywnie ocenił przebieg sesji, pochwalił Radę za 

zgodne stanowiska w ustalanych sprawach. Sołtysi pozytywnie przyjęli zmianę ustawienia 

stołów na sali  konferencyjnej. 

Radny Ireneusz Korszeń zgłosił wniosek mieszkańców Dubowa o przeznaczenie 

środków w budżecie gminy na 2015 rok na kontynuację budowy chodnika w Dubowie przy 

drodze wojewódzkiej  812. 

Pani Przewodnicząca poinformowała  Radę, że wpłynął też wniosek do  budżetu na 

2015 rok od mieszkańców wsi Krasówka na remont drogi  w Krasówce. 

Radny Mirosław Szutko zgłosił temat docieplenia budynku świetlicy w Kopytniku. 
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Radna Mirosława Hołownia zgłosiła temat złej jakości wody w wodociągu w 

miejscowościach Huszcza, Stasiówka, Kopytnik – mieszkańcy  chcieliby  korzystać, jak w 

latach ubiegłych, z ujęcia wody z Tucznej. Poparli ją inni radni z terenu  wymienionych 

miejscowości. 

Pan Wójt poinformował, że będzie rozmawiał z dyrektorem Zakładu Usług Wodnych 

Andrzejem Lipskim, aby jak najszybciej rozwiązać problem, prawdopodobnie trwa  

czyszczenie rur. 18 grudnia jest spotkanie Wójtów Gmin wchodzących w skład 

Międzygminnego Związku Komunalnego.  Wójt będzie o tym problemie rozmawiał,  jeżeli  

stan wody nie ulegnie poprawie  zaprosimy Dyrektora Lipskiego na spotkanie. 

Sołtys Krzysztof Struczko  zapytał o remont mostu na Żarnicy na drodze Kozły – 

Korczówka, poprzedni Wójt obiecał wykonanie remontu tego mostu. 

Pan Wójt wyjaśnił, że jeżeli były podjęte wcześniejsze ustalenia, będą rozważane i w 

miarę możliwości kontynuowane. 

Radny Wojciech Sak zgłosił sygnały od mieszkańców dotyczące bezdomnych psów, 

które znajdują się  na „Ogrodniczej”, czy te psy zostaną usunięte. 

Pan Wójt  odpowiedział, że zapozna się ze sprawą i udzieli informacji. 

Pan Wójt przypomniał Radnym o  terminowym złożeniu oświadczeń majątkowych. 

Radny Wisław Bańkowski poinformował, że stan majątku  w oświadczeniach należy 

wpisać na dzień  złożenia ślubowania czyli 1 grudnia 2014 roku. 

Sołtys  Wsi Kopytnik Zbigniew Głowacki zapytał o dyżury Przewodniczącej Rady. 

Pani Przewodnicząca wyjaśniła, że dyżury zostaną ustalone i podane do publicznej 

wiadomości. 

Radny Kamil Szostakiewicz sugerował, aby w  jednym dniu dyżur odbywał się w 

godzinach popołudniowych. 

Pan Łukasz Węda mieszkaniec Studzianki zapytał o kontakty z poszczególnymi 

radnymi  telefoniczne i przez e-mail. 
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Pani Przewodnicząca Małgorzata Derlukiewicz zachęciła Radnych do aktywnego 

kontaktu z mieszkańcami oraz do bardzo ścisłej współpracy. Radni zostali wybrani przez 

mieszkańców i  są otwarci na kontakt  z wyborcami. Poinformowała, że  podjęła rozmowy z 

P. Stanisławem Hryniewiczem w sprawie  rozszerzenia gazetki Łomaskich Stron, aby więcej 

informacji  przekazać mieszkańcom dotyczących Gminy i działań  Samorządu.  

Przewodnicząca liczy na bardzo dobrą współpracę Rady i Sołtysów  z mieszkańcami. 

W związku z tym skierowała do Sołtysów następujący apel: 

„Szanowni Sołtysi  ! 

 Zwracam się z prośbą o sporządzenie oświadczeń pisemnych lub ustnych o stanie ogólnym 
naszych miejscowości najdalej do pierwszego kwartału 2015 roku do przewodniczącej Rady Gminy 
lub do Radnych z państwa okręgów.  Proszę o szybką reakcję na moją prośbę, ponieważ w styczniu 
Rada będzie pracować nad budżetem i być może trzeba będzie uwzględnić pewne wydatki.  

Zwróćmy uwagę na drogi, zagrażające drzewa, gałęzie które mogą zagrażać zwarciom trakcji 
elektrycznej,  mienia gminy które  mogą być naruszone przez  nieznane siły ,  lampy , rowy itp. Być 
może są inne sprawy, które powinny być rozpatrzone. 

Proszę o informacje o stanie tablic informacyjnych, liczbę tychże tablic oraz miejsca,  gdzie są 
postawione. Jeżeli istnieją inne miejsca,  które służą do zamieszczania informacji , proszę o podanie 
tych miejsc. Proszę o oszacowanie, czy w waszym sołectwie jest wystarczająca liczba tablic 
informacyjnych.  

Proszę o wykaz spraw, które nawracają oraz  o weryfikacje zgłoszonych spraw w kierunku 
priorytetów do ewentualnych rozwiązań. 

Proszę Sołtysów o zwrócenie szczególnej uwagi na problem ludzi starszych ,samotnych i 
niezaradnych życiowo . Zima jest trudna dla tych ludzi .Również brak komunikacji sprawia, że 
powstała bariera nie pomaga  w codziennym życiu. Czasem pomoc sąsiedzka okazuje się jedynym 
ratunkiem. W skrajnych przypadkach można zgłaszać problem do Urzędu Gminy .  Nie dopuśćmy do 
tragedii . 

Mandat,  jaki otrzymaliśmy jest wynikiem zaufania jakim zostaliśmy obdarowani przez 
wyborców. To spora odpowiedzialność, która powinna skłonić Nas do działania  na rzecz 
mieszkańców i dla ich dobra. 

Musimy wiedzieć więcej i nie pozostawać obojętni na problemy,  które istnieją.  Starajmy się być 
pomocni  i przewidywalni w działaniach na rzecz naszych miejscowości i okręgów.  

Informacje, które otrzymamy od Państwa mają za cel przybliżenia sytuacji jak jest obecnie w gminie 
nie tylko dla  nowej Rady Gminy ,ale przede wszystkim dla nowego Wójta,  który musi wiedzieć 
czego potrzebuje społeczność i z jakimi problemami się borykają.  

Liczę na aktywną współpracę . 
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         Korzystając z okazji  że mogę  przekazać  Państwu  kilka słów chciałabym przekazać  życzenia  : 

    Radości przy świątecznym stole i ciepła w najbliższym gronie. 
Aby wszystkie marzenia doczekały się spełnienia, a kolejny dzień był lepszy od drugiego.  
Bądźmy serdeczniejsi dla siebie i spróbujmy dostrzec to co dobre, a nie to co nas dzieli. Niech 
ten czas sprawi, że Nowonarodzony Jezus wypełni Nasze serca wrażliwością. Wszystkiego 
najlepszego na Święta i w Nowym Roku „ 
 

Pan Wójt Jerzy Czyżewski przekazał zebranym serdeczne życzenia z okazji zbliżających 

się Świąt Bożego Narodzenia. 

Ad.15. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca podziękowała zebranym za udział 

i ogłosiła zamknięcie sesji. 

 

Protokółowała            Przewodnicząca Rady Gminy 

Maria Sadownik – Sadowska    Małgorzata Derlukiewicz 

 


